
Bestyrelsesmøde på UngTårnby - fællesbestyrelse for US10 og Ungdomsskolen   
Møde 1. d. 23/10-2023 kl. 16.30-18.30 i mødelokalet på UngTårnby   
  

Referat af bestyrelsesmødet på UngTårnby mandag d. 23. januar 2023 
 
Tilstede: Jette, Vibeke, Ingelise, Mia, Sidsel, Kenn, Martin, Mads, Lars, Peter og Michael 
Afbud: Ole samt de to elevrepræsentanter 
 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
Referatet fra seneste møde er godkendt. 
2. Elevrepræsentanternes punkt  
Punktet udgår: Elevrepræsentanterne havde desværre ikke mulighed for at deltage. 
3. Orienteringer  
a. Status på US10  
- Elevtal  
Vi har rigtigt mange elever og en stadig tilgang af nye elever (fra ungdomsuddannelserne og 
efterskolerne). OSO-opgaven blev gennemført tilbage i december, så derfor bliver der fremadrettet 
ikke optaget nye elever i indeværende skoleår – medmindre de har lavet OSO på deres efterskole. Vi 
har også sendt en del elever videre til erhvervsuddannelsernes GF1-forløb her til deres januaroptag. 
Dermed har vi et godt flow gennem 10. klasserne og sikrer fortsat, at alle elever oplever en progression 
i deres skoleår. 
- Personalesituationen 
Personalesituationen er pt. en anelse presset. Vi mangler for tiden tre lærere. De to af stillingerne 
skyldes opsigelser, og den sidste skyldes en aftrædelsesaftale qua budgetbesparelserne. Vi havde 
fundet en ny lærer pr. 16. januar, men denne sprang desværre fra lige inden sin opstart. Vi har ansat 
en lærer pr. 1. marts til den ene stilling. Vi har kanaliseret ressourcer over i US10 fra Ungdomsskolens 
åben skole-afdeling for at sikre vores elever de bedst mulige rammer. Derudover har 2/3 af ledelsen 
valgfagsundervisning i US10. Dermed holder vi os gående i US10 resten af skoleåret. 
- Fysiske rammer  
Ift. praksisfaglighed bruger vi vores samarbejdsparterne på erhvervsuddannelserne. Den store 
udfordring er adgang til faciliteter, hvor man kan arbejde med praksisfaglighed med vores elever fra 
10. klasse. 
- Aktuel sag   
Vi har en sag, der drejer sig om chikane på telefoner gennem telefoni og SMS’er samt de sociale 
medier. Vi har fundet ud af, at sagens kerne går helt tilbage til forsommeren 2022, dvs. fra de 
pågældende elevers tidligere folkeskoletid. Det er eskaleret yderligere med chikane af en af vores 
lærere, som nu har politianmeldt forløbet, som politiet tager meget alvorligt, fordi det drejer sig om en 
embedsmænd i funktion. Vi har haft et mæglingsmøde faciliteret af politiet, hvor 7 af vores elever 
deltog. Vores ALT-koordinator Mia har hele vejen igennem forløbet fulgt sagen tæt, været i dialog med 
forældre, elever og myndigheder og var en central del af mæglingsmødets succes. Udfordringen er, at 
det faktisk ikke er sag, som foregår i skolen – eller i skoletiden. Det har i den her forbindelse været en 
stor hjælp af have klubberne inde under UngTårnby, fordi sagen også har grene ud i klubberne. Det har 
været en demonstration af, hvordan vi i højere grad kan arbejde holistisk som organisation. Sagen tog 
en voldsom drejning, da den ene elevs hjemmeadresse oplevede kasten af æg og fyrværkeri mod 
hjemmet. Det førte til en form for selvtægt, da forældrene efterfølgende mødte op i den ene af vores 
klubber og ville tale med nogle unge, som muligvis havde været med til episoden. PPR er inde over hele 
sagen og hjælper os med en indsats, der gerne skal minimere de dynamikker, som er eskaleret den 
seneste tid. 
b.  Foreløbigt regnskab 2022  
Vi rammer omkring 99 % i forbrug, hvilket vi er ganske tilfredse med. 
c. Ny MED-struktur  
Der foreligger et forslag til en ny MED-struktur. Peter har foreslået 
d. Ungdomskolen  
- Status på hold  



Der er fortsat stor tilslutning på vores ungdomsskolehold. Vi er meget tilfredse. 
e.  Coop Crew  
Vi har fået mulighed for at deltage i projektet ”Coop Crew” til efteråret i US10-regi. Vi kan sende 
mellem 12-16 unge afsted. Det vil dreje sig om unge, der ikke på egen hånd kan søge et fritidsjob. Vi 
ser meget frem til samarbejdet med Coop. 
f. Valgfag 9. klasse 2023/24 
Der kigges på modellen for valgfag på 9. årgang med skoleledergruppen. Vi vil rigtigt gerne have mere 
praksisfaglighed ind i valgfagsundervisning, hvilket vil være realistisk, hvis vi i højere grad har skolernes 
faglokaler i spil. Det kræver så en mere fleksibel skemalægning på skolerne, hvilket også vil tilgodese 
de lidt mere sårbare elever og sikre (lige)værdige deltagelsesmuligheder. 
4. US10 ordensregler 
Vi har ændret en smule i ordensreglerne under punkt 10, så der nu står ”vi har nikotinfri skoletid” (i 
stedet for tobaksfri skoletid). 
5. Det nye UngTårnby  
Peter laver et nedslag i, hvordan det nye UngTårnby ser ud. Der er helt lavpraktisk noget omkring 
lovgivningen, som vi skal have kigget nærmere på ift. at få klubområdet ind under ungdomsskoleloven: 
”Kommunalbestyrelsen kan beslutte, at klubområdet ligger under ungdomsskolen”. Hvis man beslutter 
det, så er klubberne reelt under ungdomsskolebestyrelsen. Herunder ligger ”plan for 
ungdomsskolevirksomhed”, så vi kan få det strømlinet ift. vores nye UngTårnby. Det vil understøtte 
hele vores organisation og sikre den helhedsorienterede ungeindsats, som er en central del af stærke 
børnefællesskaber. 
Et eksempel på det nye samarbejde er tilbuddet ”E-Hood”, som vores skolepædagog Kenn er blevet en 
del af. Kenn står for koordineringen mellem skolerne og Klub Munken. 
Vi vil rigtigt gerne arbejde med narrativet omkring klubtilbuddet i Tårnby, hvilket vil trække tråde til 
forældresamarbejdet. 
6. Den sammenhængende børne- og ungepolitik 
Det påpeges, at der med fordel kunne være færre overordnede mål, således at det er mere tydeligt for 
medarbejderne, hvor man gerne vil hen. Der skal også være plads til, hvordan medarbejderne vil tone 
det i praksis. Det er påfaldende, at det er ganske svært at finde noget i børne- og ungepolitikken, som 
kan rette ind i praksisfaglighed. Vi savner lidt mere dynamik i det forhåndenværende udkast. 
7. Ny dato for mødet i maj 
Det foreslås at mødet rykkes til onsdag d. 31. maj kl. 16.30 med efterfølgende spisning. 
8. Evt.  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
Dagsorden med bilag.  

1. Referat fra sidste møde  
Vedhæftet som selvstændigt bilag  
Beslutning:  
  
2. Elevrepræsentanternes punkt  
Fremlægges på mødet.  
Beslutning:  
  



3. Orienteringer  
a. US10  
Elevtallet i US10 er på 99 elever, vi har løbende ind til nu optaget elever. 6 stk. er påbegyndt 
anden uddannelse efter juleferien og 5 elever er sprunget fra US10 og påbegyndt arbejde efter 
aftale med deres UU-vejleder og forældre. Vi har stadig en udfordring med faglokaler og mangler 
plads til at kunne lave praksisfaglig undervisning. Er via penge fra trivselspuljen påbegyndt 
etableringen af en basketballbane, samt et område til at eleverne kan spille bold. De resterende 
penge fra puljen er brugt på færdiggørelsen af salen og de indendørs pauserum. Vi arbejder i 
øjeblikket med trivslen på US10, da der har været en elevkonflikt, som har trukket tråde langt 
tilbage og før deres start på US10. Vi laver klasseforløb i samarbejde med ROF, samt indgår i et tæt 
samarbejde med SSP og klubberne.   
  
b. Foreløbigt regnskab for 2022  

  
c. Det forventes, at en ny MED-organisation træder i kraft den 10. april 2023. I den nye 
organisation er det foreslået at der etableres et samlet MED for UngTårnby (se nedenstående). 
Indtil da er de eksisterende MED-udvalg stadig fungerende.  
  

Center for Skole og Fritidsliv (CSF)  
LokalMED Ungdomsskolen/US 10/Klubber  
Skoleleder (formand)  
1 Viceskoleleder  
1 Klubleder  

4 medarbejdere  
2 arbejdsmiljørepræsentanter  
  

  
  
  

d. Der er fortsat stor tilslutning til ungdomsskolens hold. Vi har 285 unge tilmeldt vores 
hverdagshold. Vores program fortsætter med en enkelt ændring: Vi har lukket “Kinesisk” ned for 
denne sæson. Til gengæld har vi startet holdet “Girl Power” op. Det er et hold, som er startet på 
en gruppe pigers initiativ. Det varetages af en underviser, som er uddannet pædagog og tidligere 
har været tilknyttet US på vores børnepasningshold. Alt i alt har vi 31 aftenhold, der er startet op i 
sidste uge (uge 3). Vi har også en række nye weekendhold i programmet: “Porcelænsmaling”, 
“Fastfood - homemade”, “Den store bagedyst - mesterværket” og “Den lille bagedyst”. Vi vil også 
lige nævne, at vores traditionelle skitur igen i år er et kæmpe hit: Vi sender 39 unge til Østrig i 
vinterferien.  
  
e. Vi har fået mulighed for at deltage i et projekt gennem Ungdomsskoleforeningen, der 
samarbejder med Coop om at få elever fra 10. årgang til at kunne varetage et fritidsjob. 
Målgruppen er de elever, der vil have gavn af et fritidsjob, men ikke selv er i stand til at søge 
det. Forløbet kan også være et boost til eventuelt skoletrætte elever, som kan se potentialet i 
at gå efter en merkantil uddannelse og blive butikselev. Baggrunden for projektet er, at dét at 
have et fritidsjob både styrker arbejdsmarkedskompetencer og uddannelsestilknytning, og 
også forebygger kriminalitet og anden risikoadfærd. Dette er netop målet med Coop Crew, 
hvor ungdomsskoler landet over rekrutterer unge til forløbet, som har gavn af at prøve 



kræfter med arbejdsmarkedet. De unge deltager i seks moduler i en Coop-butik, hvor de får 
grundviden om at arbejde i butik, og hvilke kompetencer det kræver.  
  
f. Valgfag 2023/24 er endnu i proces forstået på den måde, at vi sammen med centerchefen og 
skoleledergruppen er ved at kigge nærmere på, hvad der giver mest mening for eleverne. Med 
afsæt i vores evalueringer og erfaringer fra de seneste års valgfagsundervisning for 9. årgang 
overvejer vi, om valgfagsundervisningen som udgangspunkt kan placeres tættere på den enkelte 
skole ud fra nedenstående refleksioner:  
• De sårbare elever vil have mere værdige deltagelsesmuligheder qua kendte lærere og 
rammer.  
• Faglokalerne til værkstedsfagene kan i højere grad indtænkes på hver enkelt skole pga. færre 
skemabindinger.  
• Praksisfagligheden kan i højere grad indtænkes i hver enkelt elevs vurdering.  
• Projektopgaven kan eventuelt kobles på valgfagsundervisningen.  
• Hver enkelt skole kan placere valgfagsundervisningen, når det passer ind i skemaet.  
• Ingen mistede valgfagsundervisningsdage for eleverne grundet f.eks. lejrskole eller 
brobygning.  
  
4. Ordensregler på US10  

Revideret udgave jf. beslutning på sidste møde:  
Her på UngTårnby/US10 forventes alle elever og personale at bidrage til at skolen udgør et rummeligt 
fællesskab præget af god omgangstone og tryghed.  

• Vi passer på hinanden og alle de elever der er i huset  
• Vi taler i et ordentligt og respektfuldt sprog med hinanden  
• Vi lytter til hinanden og respekterer at der bliver sagt NEJ og STOP  
• Vi passer på hinandens ting  
• Vi tager ikke foto/film af hinanden uden en aftale  
• Vi passer på huset og omgivelserne  
• Vi passer på undervisningsmaterialer og IT-udstyr  
• Vi passer ekstra godt på vores Chromebooks og sørger for, at de altid er opladt  
• Vi bruger mobiltelefoni i og uden for undervisningen efter aftale med lærerne  
• Vi har nikotinfri skoletid  
• Der indtages ikke euforiserende stoffer eller drikkes alkohol i skoletiden, dette vil straks 
medføre bortvisning  

Ovenstående gælder alle aktiviteter i skolesammenhænge f.eks. på korte ture, museumsbesøg, 
studietur og introtur.  
Overtrædelse af ordensreglerne  
Hvis personer overtræder ordensreglerne, værdigrundlaget og i øvrigt almindelige normer for god 
opførsel, kan der iværksættes foranstaltninger jf.” Bekendtgørelse om fremme af god orden i 
folkeskolen”.  
  
           Beslutning:  
  

5. Det nye UngTårnby  
På mødet orienteres om strukturen for klubområdet samt om mulighederne i “Lov om 
Ungdomsskoler” i forhold til at rumme klubområdet.  
Samtidig lægges op til en drøftelse i bestyrelsen i forhold til potentialet ved at have 
Ungdomsskolen, klubberne samt US10 i samme organisation  
  
  
6. Ny dato for bestyrelsesmødet i maj  
Drøftelse på mødet  
  



Beslutning:  
  
7. Evt.  

  
  
 


